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REVISTA PRESEI 
 

 MODIFICĂRILE Codului de procedură penală, aviz favorabil în Comisia Iordache: Un inculpat achitat în primă 
instanţă nu poate fi rejudecat în apel, fără probe noi/ USR va sesiza CCR 
Comisia pentru legile Justiţiei a dat vot favorabil modificărilor Codului de procedură penală. Au fost 15 voturi 
"pentru" şi 3 voturi împorivă, proiectul urmând să meargă luni la Senat, prima Cameră sesizată. 
"Codul de procedură penală vizează transpunerea directivei UE legată de prezumţia de nevinovăţie, cât şi cealată 
care se referă la confiscarea extinsă. Tot în acest Cod sunt modificările care vizează armonizarea cu deciziile Curţii 
Constituţionale şi decizia CEDO. De asemenea, aici se pun în concordanţă şi cea mai importantă este cea cu 
eliminarea Camerei prelimininare pentru a scurta procedura judiciară. Luni intră deja raportul în Senat pentru a fi 
adoptat şi ca România să nu mai plătească eventuale penalităţi pentru neaplicarea directivei UE cu prezumţia de 
nevinovăţie. Directivele sunt cuprinse aici. În două săptămâni va ieşi din Parlament", a declarat, pentru 
MEDIAFAX, deputatul PSD Florin Iordache. 
Printre amendamentele adoptate de Comisia pentru legile Justiţiei aduse Codului de procedură penală, se numără 
cel care prevede că prin care procurorii să poată distruge probele unei înregistrări obţinute în mod ilegal. 
"Probele obţiunute în mod nelegal nu pot fi folosite în procesul penal, fiind lovite de nulitate absolută. (...) 
Nulitatea actului prin care s-a dispus sau autorizat administrarea unei probe ori prin care aceasta a fost 
administrată determină excluderea probei şi a mijloacelor de probă. Probele şi mijloacele de probă excluse se 
păstrează sigilate la sediul Parchetului în ce priveşte cauzele aflate în faca de urmărire penală, respectiv al 
instanţei, în ce priveşte cauzele aflate în curs de judecată", prevede propunerea CSM, asumată de PSD şi ALDE, 
adoptată în Comisie. 
Un alt amendament se referă la faptul că o persoană poate beneficia de reducerea pedeapsei, pentru un denunţ 
pe care l-a făcut, doar dacă acesta este făcut într-un termen de maximum şase luni de la data la care persoana a 
luat la cunoştinţă de săvârşirea infracţiunii. 
 
Alte modificări la Codul de procedură penală: 
"Înregistrările de pe camerele de supraveghere precum şi cele realizate în locuri publice pot constitui mijloace de 
probă (n.r. - ceea ce presupune neluarea în calcul a înregistrărilor de pe camerele de supraveghere private). 
Art. 290 - Pentru ca o persoană să beneficieze de dispoziţiile referitoare la reducerea limitelor de pedeapsă 
denunţul trebuie să fie depus într-un termen de maxim 6 luni de la data la care persoana luat cunoştiinţă de 
săvîrşirea infracţiunii. 
Art 214 - Instanţa de judecată în faţa căreia se află cauza poate dispune prin încheiere luarea măsurii controlului 
judiciar faţă de inculpat la cererea motivată a procurorului sau din oficiu pe o perioadă de cel mult 30 de zile care 
poate fi prelungit cu cel mult 160 de zile. 
Articolul 71 privind temeiul strămutării: Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) strămută judecarea unei cauze de 
la curtea de apel competentă la o altă curte de apel, iar curtea de apel strămută judecarea unei cauze de la un 
tribunal sau după caz, de la o judecătorie din circumscripţia sa la o altă instanţă de acelaşi grad din circumscripţia 
sa, atunci când există o suspiciune rezonabilă ce rezultă din probe sau indicii temeinice." 
Comisie: Un inculpat achitat în primă instanţă nu poate fi rejudecat în apel, fără probe noi 
Comisia pentru legile justiţiei a modificat Codul de procedură penală, adoptând o propunere potrivit căreia o 
instanţă de apel nu poate desfiinţa decizia, în primă instanţă, de achitare a unui inculpat şi nu poate da o hotărâre 
de condamnare în apel, fără readministrarea probelor sua fără probe noi. 
"Instanţa de apel nu poate desfiinţa sentinţa primei instanţe prin care s-a dispus achitarea inculpatului şi nu poate 
pronunţa o hotărâre de condamnare direct în apel decât dacă sunt readministrate probe sau administrate probe 
noi care să conducă la desfiinţarea soluţiei de achitare a primei instanţe pentru infirmarea motivelor pentru care a 
fost dispusă achitarea", potrivit unei propuneri adoptate de Comisia specială la articolul 421 din proiectul Codului 
de procedură penală. 
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O altă modificare, adoptată de forul de specialitate, şi adusă unei litere din articolul 453 din Codul de procedură 
penală prevede că: "g) neredactarea şi/sau nesemnarea hotărârii de condamnare de judecătorul care a participat 
la soluţionarea cauzei" 
Deputatul USR, Stelian Ion, a acuzat că acest amendament a fost adoptat cu dedicaţie pentru liderul PSD, Liviu 
Dragnea. 
„Permite pe viitor redeschiderea proceselor în care judecătorul care s-a pronunţat nu este acelaşi cu cel care 
redactează hotărârea. Din cunoştinţele mele din presă este exact situaţia lui Liviu Dragnea, cel care a primit deja o 
condamnare definitivă. (...) Iată că este o prevedere cu dedicaţie”, a declarat deputatul USR, Stelian Ion, după 
şedinţa Comisiei speciale. 
În schimb, deputatul PSD, Eugen Nicolicea, a explicat că în dosarul lui Liviu Dragnea a durat prea mult decizia 
finală a instanţei, iar judecătorul a ieşit la pensie. 
"A apucat să se pensioneze (n.r - judecătorul din dosarul lui Dragnea) pentru că a durat 100 de ani, dacă şi-ar fi 
făcut treaba aşa cum trebuie nu ar fi apucat să se pensioneze. Este o încălcare de lege că nu a semnat mai demult. 
Pensionarea nu se face de azi pe mâine, de când depui dosarul până se aprobă poţi să semnezi mama hotărârilor", 
a declarat deputatul PSD, Eugen Nicolicea la finalul dezbaterilor. 
"Am văzut satisfacţia de pe chipul domnului Nicolicea. Faptul că s-a adoptat un amendament prin care apelul este 
golit de conţinut, cum preşedintele a fost trasformat în notr, iată că instanţele la rândul lor în instanţe de tip 
notarial, pentru că aflăm că ele nu mai pot schimba o decizie de fond. Modificarea Codului de procedură penală 
are efect asupra tuturor infractorilor din România. În momentul de faţă România devine un stat infracţional. Ceea 
ce s-a întâmplat acum este extraordinat de grav", a afirmat preşedintele USR, Dan Barna. 
USR va sesiza CCR asupra modificărilor Codului de procedură penală 
Preşedintele USR, Dan Barna, a anunţat că partidul pe care îl conduce vrea să sesizeze Curtea Constituţională a 
României (CCR) asupra proiectul de lege care aduce modificări la Codul de procedură penală. 
"Evident, vom ataca la Curtea Constituţională acest Cod de procedură penală, pentru că este obligatoriu acest 
lucru şi e singura soluţie şi singura speranţă pe care o mai avem în momentul de faţă. În momentul de faţă, 
România devine în mod oficial un stat infracţional, un stat în care legea este făcută de infractori pentru propriile 
interese. Modificarea codului de procedură penală are efect asupra tuturor infractorilor din România", a anunţat 
preşedintele USR, Dan Barna, la încheierea şedinţei Comisiei speciale pentru legile justiţiei care a avizat favorabil 
proiectul care propune modificarea Codului de procedură penală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Motivarea Curţii Constituţionale: Preşedintele a dat o „evaluare a evaluării”. Guvernul răspunde politic în faţa 
Parlamentului 
Curtea Constituţională arată în motivarea privind conflictul instituţional preşedinte- ministrul Justiţiei că şeful 
statului a dat o „evaluare a evaluării”, iar Guvernul, implicit miniştrii, răspund în faţa Parlamentului, iar metoda de 
control şi de răspundere implică şi moţiunea. 
"Textul legal antereferit normează o anumită metodologie a evaluării. Conformarea la şi respectarea acestei 
metodologii îi incumbă, în exclusivitate, iniţiatorului măsurii. Preşedintele nu este îndrituit să realizeze o analiză 
decizională asupra modului în care este motivată propunerea. În schimb, acesta poate deschide un dialog cu 
ministrul justiţiei cu privire la aceste aspecte. Nu este nici rolul Preşedintelui României şi nici cel al Curţii 
Constituţionale de a efectua un control al acestei evaluări (...) Or, Curtea constată că Preşedintele României a 
realizat în cazul dat o „evaluare a evaluării” ministrului justiţiei, cu alte cuvinte a temeiniciei motivelor cuprinse în 
propunerea de revocare, plasându-se deasupra autorităţii ministrului justiţiei, ceea ce încalcă art.132 alin.(2) din 
Constituţie", se arată în motivarea Curţii. 
Curtea reţine că, potrivit Constituţiei, „Guvernul răspunde politic numai în faţa Parlamentului pentru întreaga sa 
activitate. Fiecare membru al Guvernului răspunde politic solidar cu ceilalţi membri pentru activitatea Guvernului 
şi pentru actele acestuia”, iar potrivit art.35 alin.(3) din Legea nr.90/2001, „Miniştrii răspund de întreaga activitate 
a ministerului în faţa Guvernului, precum şi, în calitate de membri ai Guvernului, în faţa Parlamentului”. 
 
"Or, prin locul şi rolul său, derivate din alegerea directă de către popor - ceea ce îi conferă un grad echivalent de 
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legitimitate cu Parlamentul, de asemenea ales direct-, Preşedintele României nu poate fi participant la o 
dezbatere parlamentară, deoarece aceasta ar însemna să îşi angajeze răspunderea politică, ceea ce este contrar 
poziţiei sale constituţionale, situându-l într-o poziţie similară cu aceea a Guvernului, care, potrivit art.109 alin.(1) 
din Constituţie, răspunde politic în faţa Parlamentului. Aşadar, rezultă că Preşedintele României nu răspunde 
politic în faţa Parlamentului [Decizia nr.87 din 30 septembrie 1994, publicată în Monitorul Oficial al României, 
Partea I, nr.292 din 14 octombrie 1994, sau Decizia nr.285 din 21 mai 2014, par.54]. Prin urmare, argumentele 
cuprinse în propunerea de revocare a procurorului din funcţia de conducere, prevăzută de art.54 alin.(1) din 
Legea nr.303/2004, precum şi temeinicia acestora se subsumează competenţei discreţionare a ministrului 
justiţiei, şi nu a Preşedintelui României, generând, astfel, o răspundere politică, în primul rând, a ministrului 
justiţiei şi, în al doilea rând, a Guvernului în faţa Parlamentului, putând deveni incidente chiar dispoziţiile art.113 
şi art.114 din Constituţie, referitoare la votarea unei moţiuni simple sau de cenzură, după caz", mai arată în 
motivare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prima ieşire a lui Klaus Iohannis,după motivarea CCR. Preşedintele nu vorbeşte despre revocarea lui Kovesi 
Preşedintele Klaus Iohannis, aflat în vizită în Varşovia, a susţinut, joi, o conferinţă de presă comună cu şeful 
statului polonez, Andrzej Duda, la scurt timp după publicarea motivării CCR legată de conflictul instituţional 
preşedinte-ministrul Justiţiei, însă nu a făcut nicio referire la subiect. 
"Întâlnirea această de astăzi bilaterală are loc într-un context jubilar foarte important. Serbăm 100 de ani pentru 
statele noastre, pentru România de Centenarul Marii Uniri, iar pentru Polonia e Centenarul dobândirii 
independenţei. (...) Iniţiativa celor Trei Mări şi summitul din toamna acestui an de la Bucureşti a fost un punct 
important în discuţiile noastre. Ambiţia mea e să avem un summit care duce către proiecte palpabile, concrete. 
De aceea, după reuşita întâlnirii de la Varşovia de anul trecut, vrem să facem următorul pas, de aceea intenţionăm 
să avem, împreună cu Summit-ul celor Trei Mări, dorim să implicăm investitorii într-un format de tip Forum 
economic. Contăm pe partea americană şi sunt convins că vom avea o reprezentare din partea SUA, contăm pe 
sprijinul european", a declarat preşedintele Klaus Iohannis, la scurt timp după ce a fost a făcută publică motivarea 
deciziei Curţii Constituţionale. 
Şeful statului nu a făcut însă nicio referire la motivare Curţii, deşi anterior anunţase că se va pronunţa abia după 
apariţia motivării. 
CCR a publicat motivarea, de 133 de pagini, în cazul conflictului preşedinte- ministrul Justiţiei, generat ca urmare a 
refuzului preşedintelui Iohannis de a o revoca pe Laura Codruţa Kovesi din funcţia de procuror şef al DNA. 
Preşedintele Klaus Iohannis a refuzat revocarea Laurei Codruţa Kovesi pe motiv că cererea ministrului Justiţiei, 
Tudorel Toader, nu este una oportună. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia SIPA a finalizat raportul: Desfiinţarea DGPA s-a făcut cu nesocotirea normelor de tehnică legislativă/ 
Monica Macovei a urmărit să demonstreze ineficienţa direcţiei 
Comisia parlamentară de anchetă privind desfiinţarea DGPA a acordat joi vot favorabil raportului final în urma 
finalizării activităţii acestui for, concluzia prezentată de preşedintele Comisiei, Viorel Salan (PSD), fiind că 
desfiinţarea DGPA s-a făcut cu încălcarea normelor de tehnică legislativă. 
”Hotărârea de Guvern 127/2006 s-a făcut cu nesocotirea atât a normelor de tehnică legislativă, cât şi a actelor 
normative circumscrise securităţii naţionale, creându-se astfel riscuri şi vulnerabilităţi la adresa securităţii 
naţionale”, a declarat pentru MEDIAFAX Viorel Salan. 
El a mai spus că în fostul ministru al Justiţiei Monica Macovei ”a urmărit să demonstreze ineficienţa DGPA”. 
”Pe parcursul anul 2005 ministrul Justiţiei în exerciţiu a căutat să demonstreze ineficienţa DGPA prin realizarea 
unui control inopinat în ianuarie 2005 şi prin executarea unei emisiuni de audit de Ministerul Apărării Naţionale pe 
baza unui protocol de colaborare instituţională. Acest protocol s-a încheiat fără temei legal şi cu încălcare 
normelor de drept referitoare la efectuarea auditului public intern”, a declarat Viorel Salan. 
Raportul, care va fi înaintat Birourilor permanente reunite, a fost votat de membrii Comisiei cu nouă voturi 
”pentru” şi două ”împotrivă” (PNL şi USR). 
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Potrivit lui Viorel Salan, a fost solicitată audierea a 57 de persoane, dintre care s-au prezentat în faţa comisiei 46, 
patru au transmis răspunsuri scrise, iar şapte persoane au refuzat să se prezinte la audieri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader, despre SIPA: După 3 ani de inventar, scriem pe UŞĂ ”Aici a fost arhiva SIPA, să le fie de bine”/ Ce se 
va întâmpla cu dosarele care fac referire la viaţa privată a magistraţilor 
Ministrul Justiţiei a declarat, joi, la Timişoara, că o comisie specială înfiinţată anul trecut are la dispoziţie trei ani 
pentru a inventaria documentele existente în arhiva SIPA, precizând că actele care fac referire la viaţa privată vor 
fi distruse, iar cele secrete vor fi desecretizate. 
Tudorel Toader a afirmat joi la Timişoara, în cadrul unei conferinţe de presă organizată la Prefectura Timiş, că a 
vizitat personal arhiva SIPA, după ce a fost înfiinţată comisia specială care are ca scop inventarierea 
documentelor. 
”Povestea cu arhiva SIPA este veche, dar încă nu este clarificată. Eu, când am devenit ministru al Justiţiei, ştiam că 
există arhiva şi că sunt dezbateri. Am promovat o Hotărâre de Guvern prin care am solicitat să constituim o 
comisie specială cu certificat ORNISS şi să vedem şi noi ce este în arhivă. Guvernul a adoptat hotărârea, iar eu am 
acces în baza legii, aşa că m-am dus cu comisia şi am intrat în arhivă. Când s-a deschis uşa la arhivă, prima dată 
am văzut teancul de cărţi de muncă ale foştilor angajaţi din penitenciar care se pensionaseră, dar cartea de 
muncă stătea în arhivă şi nu putea să dovedească vechimea”, a declarat ministrul Justiţiei. 
De asemenea, Tudorel Toader a precizat că membrii comisiei speciale au la dispoziţie trei ani pentru a inventaria 
documentele existente în arhiva SIPA, iar că actele care fac referire la viaţa privată vor fi distruse, iar cele secrete 
vor fi desecretizate. 
”Comisia are la dispoziţie trei ani pentru a inventaria documentele. Unele sunt consemnări ţinând de viaţa privată 
şi atunci am spus că e normal titularul să aibă acces, poate vrea să vadă ce făcea la 25 de ani. Altele pot ţine de 
arhiva naţională şi urmează să fie transferate acolo, altele de siguranţa statului şi trebuie să fie transferate la 
arhiva de specialitate. Poate unele conţin informaţii care pot fi valorificate de autorităţi. La finalul celor trei ani 
vedem ce rămâne din arhiva SIPA. Cele cu viaţa privată le distrugem, restul le transferăm, iar cele secrete le 
desecretizăm. La finalul celor trei ani o să scriem pe uşă «Aici a fost arhiva SIPA, să le fie de bine»”, a afirmat 
ministrul Justiţiei. 
Tudorel Toader a precizat că, între timp, şi Parlamentul a înfiinţat o comisie specială care se ocupă de arhipa SIPA, 
despre care spune că “a făcut o treabă bună”. 
”Au făcut audieri, au făcut confruntări, au făcut o treabă bună, au făcut un raport pe multe zeci de pagini care va 
fi făcut public. Eu, ca ministru am văzut cine a intrat în arhivă, cine nu a intrat, dacă avea sau nu certificat ORNISS 
pentru acces. Unde am avut dubii rezonabile, le-am sesizat DIICOT spre a verifica dacă fapta constituie ceva de 
competenţa dânşilor”, a precizat ministrul Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea aşteaptă vineri prima SENTINŢĂ în dosarul în care este acuzat de corupţie, alături de fosta sa 
soţie 
Instanţa supremă este aşteptată să pronunţe, vineri, soluţia în dosarul DGASPC în care liderul PSD, Liviu Dragnea, 
este acuzat de fapte de corupţie alături de fosta sa soţie, Bombonica Prodana. Decizia nu va fi definitivă. 
La ultimul termen, procurorii au cerut închisoare cu executare pentru toţi inculpaţii din dosar. În cazul lui Liviu 
Dragnea, DNA a solicitat până la 7 ani şi 6 luni de detenţie, dar şi anularea suspendării pedepsei din dosarul 
Referendumului. 
În ceea ce o priveşte pe fosta soţie a lui Liviu Dragnea, procurorii au renunţat la acuzaţii, întrucât aceasta a achitat 
prejudiciul. 
Potrivit procurorilor, "în perioada iulie 2006 - decembrie 2012, Dragnea Nicolae Liviu, în calitate de preşedinte al 
Consiliului Judeţean Teleorman, respectiv de preşedinte al organizaţiei judeţene a unui partid politic, cu intenţie, 
a determinat-o pe inculpata Alesu Floarea, la acea vreme director executiv al Direcţiei Generale de Asistenţă 
Socială şi Protecţia Copilului Teleorman să îşi încalce atribuţiile de serviciu prin menţinerea în funcţie şi implicit 
plata drepturilor salariale pentru două angajate ale aceleiaşi instituţii. În realitate cele două persoane şi-au 
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desfăşurat activitatea la sediul organizaţiei judeţene Teleorman a partidului politic al cărui preşedinte era 
suspectul Dragnea Nicolae Liviu, aspect cunoscut de acesta din urmă". 
Astfel, precizează DNA, persoanele angajate formal au primit în total suma de 108.612 lei, sumă cu care Direcţia 
Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Teleorman s-a constituit parte civilă în procesul penal. Şi fosta 
soţie a liderului PSD este judecată în această cauză. 
În ceea ce o priveşte pe Bombonica Prodana, procurorii spun că “în perioadele 3 martie - 1 august 2008 şi 3 iulie 
2009 – 1 august 2010, în calitate de coordonator al Complexului de servicii destinate copilului şi familiei şi în 
calitate de şef Serviciu secretariat din cadrul DGASPC Teleorman, prin încălcarea cu ştiinţă atribuţiilor de serviciu, 
deşi a cunoscut faptul că două subordonate, încadrate în funcţia de referent la instituţiile pe care le conducea, nu 
s-au prezentat la serviciu şi nu au respectat prevederile contractului individual de muncă şi fişa postului, nu a 
întreprins niciun demers de sancţionare a persoanelor respective”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DOCUMENT Organizarea PSD pentru miting: Participanţii să aibă haine albe sau costume populare şi lanterne 
"mici" sau telefoane mobile 
Potrivit unui document intern al PSD, intrat în posesia MEDIAFAX, participanţii la mitingul de sâmbătă al PSD sunt 
sfătuiţi să fie îmbrăcaţi în haine albe sau costume populare, să aibă la ei lanterne mici sau telefoane mobile cu 
lanternă şi să vină cu imnul României tipărit, varianta prescurtată. 
"Participanţii: vor purta îmbrăcăminte albă (în partea de sus) sau costume populare; vor avea un flyer şi un 
steguleţ tricolor România (înmânate la urcarea în mijlocul de transport: vor purta în piept un autocolant cu logo-ul 
în formă de cerc, cu diametrul de 7- 8 cm; vor avea un pachet de mâncare şi apă - asigurat de către organizaţia 
judeţeană/locală; vor avea lanterne mici sau telefon mobil cu lanternă; să se asigure că au numărul de telefon al 
şoferului şi al responsabilului mijlocului auto cu care s-a deplasat la Bucureşti, precum şi numărul de înmatriculare; 
vor avea tipărit imnul României - varianta prescurtată - strofele 1, 2, 4 şi 11", se arată în documentul obţinut de 
MEDIAFAX. 
Fiecare dintre autocarele cu care vor veni participanţii la mitingul de sâmbătă "va avea 6 steaguri cu tricolorul 
României şi un steag cu Uniunea Europeană (grup 50 persoane - 6 steaguri RO şi 1 steag UE ), precum şi pancarte 
cu diferite mesaje (modelele de pancarte au fost transmise pe email fiecărei organizaţii judeţene)", potrivit sursei 
citate. 
Acelaşi document cuprinde şi indicaţii cu privire la traseul care trebuie urmat de către autocarele care vin din 
provincie, două dintre punctele unde se vor strânge acestea fiind Romaero Băneasa şi Piaţa Charles de Gaulle. 
Mitingul PSD împotriva abuzurilor din justiţie va avea loc sâmbătă, în Piaţa Victoriei, începând cu ora 20.00. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Magistraţii europeni CONDAMNĂ protocoalele încheiate între instituţiile româneşti şi SRI 
Organizaţia magistraţilor europeni MEDEL condamnă, prin intermediul unei rezoluţii transmise la Bruxelles, 
încheierea protocoalelor secrete între SRI şi instituţiile române deoarece, arată asociaţia, subminează statul de 
drept, independenţa sistemului judiciar şi dreptul la proces echitabil. 
„Organizaţia magistraţilor europeni MEDEL condamnă cu fermitate încheierea de protocoale secrete între 
institutile din cadrul autorităţii judecătoreşti şi Serviciul Român de Informaţii, ce subminează statul de drept, 
democraţia, independenţa sistemului judiciar şi dreptul la un proces echitabil, încălcând astfel drepturile 
fundamentale ale românilor protejate de Constituţie şi de Convenţia Europeană a Drepturilor Omului”, se afirmă 
într-o Rezoluţie adoptată în plenară de la Bruxelles din dată de 24 mai 2018. Prin aceeaşi Rezoluţie, organizaţia 
îndeamnă la încetarea atacurilor împotriva Curţii Constituţionale şi solicită Preşedintelui României Klaus Iohannis 
să denunţe public aceste protocoale şi totodată, în calitate de preşedinte al CSAT, să se asigure că serviciile secrete 
nu mai intervin în niciun mod în procesul judiciar”, au informat reprezentanţii Uniunea Naţionale a Judecătorilor 
din România (UNJR). 
Sursa citată mai precizează că rezoluţia menţionată a fost adoptată de MEDEL în urma unei întâlniri avute de 
conducerea asociaţiei cu Emmanuel Crabit, directorul Drepturi Fundamentale şi Statul de Drept DG – JUST din 
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cadrul Comisiei Europene. În cadrul întâlnirii, reprezentanţii MEDEL i-au înaintat lui Crabit un raport din partea 
UNJR privind ingerinţa serviciilor de informaţii în justiţia din România 
„MEDEL (...) Cere autorităţilor Uniunii Europene să afirme cu fermitate că lupta împotriva corupţiei nu poate fi 
realizată prin utilizarea de metode nedemocratice de investigare penală, similare celor sovietice; Solicită 
publicarea tuturor protocoalelor încheiate între instituţiile din cadrul autorităţii judecătoreşti şi serviciile secrete 
româneşti, astfel încât acestea să poată fi evaluate de către societate, magistraţi şi avocaţi; Cere Preşedintelui 
României Klaus Iohannis să adopte o poziţie publică fermă în sensul denunţării acestor protocoale şi să ia măsuri 
concrete, în calitate de preşedinte al Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), pentru a se asigura că serviciile 
secrete nu mai intervin în niciun mod în procesul judiciar; Solicită încetarea atacurilor împotriva Curţii 
Constituţionale din România, care subminează încrederea într-o instituţie fundamentală ce protejează statul de 
drept şi drepturile omului”, se mai arată în rezoluţia prezentată de către reprezentanţii MEDEL la Bruxelles. 
În documentul menţionat mai este precizat faptul că organizaţia „salută” decizia CSM de a protocolul secret 
încheiat de Consiliul precedent cu SRI şi încurajează Consiliul să ia toate măsurile necesare pentru a clarifica pe 
deplin modul, metodele şi amploarea implicării SRI în procedurile judiciare. 
MEDEL este o asociaţie profesională a judecătorilor şi procurorilor europeni formată din 22 de asociaţii naţionale 
din 15 state europene. UNJR este membră a MEDEL din anul 2008. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană atenţionează din nou România pe legislaţia care vizează spălarea banilor 
Comisia Europeană a transmis, joi, României avize motivate deoarece acestea nu au comunicat transparenţa 
noilor măsuri privind schimbul obligatoriu de informaţii în domeniul fiscal în ceea ce priveşte accesul autorităţilor 
fiscale ale statelor membre la date privind combaterea spălării banilor. 
„Statele membre trebuiau să transpună măsurile respective până la data de 31 decembrie 2017. Noile norme sunt 
concepute astfel încât să ofere autorităţilor fiscale mult doritul acces la informaţiile privind combaterea spălării 
banilor şi să le permită să reacţioneze rapid şi eficient în cazurile de evaziune fiscală. Solicitarea Comisiei ia forma 
unui aviz motivat. În absenţa unui răspuns satisfăcător în termen de două luni, Comisia poate trimite aceste state 
membre în faţa Curţii de Justiţie a UE”, se arată într-o informare transmisă de către reprezentanţii Comisiei 
Europene. 
Comisia Europeană a transmis avizele motivate atât României, cât şi altor patru state, precum Cipru, Grecia, 
Irlanda şi Luxemburg. 
„De asemenea, Comisia a salutat transpunerea aceloraşi măsuri de către Bulgaria şi a decis să închidă procedura 
de constatare a neîndeplinirii obligaţiilor în cazul acestei ţări”, se mai precizează în sursa citată. 
Guvernul României a adoptat, săptămâna trecută, un proiect de lege privind prevenirea şi combaterea spălării 
banilor şi finanţării terorismului care arată că, în termen de 18 luni de la intrarea în vigoare a legii, societăţile pe 
acţiuni şi în comandită pe acţiuni înregistrate în registrul comerţului vor trebui să efectueze conversia acţiunilor la 
purtător în acţiuni nominative şi să depună actul constitutiv actualizat la oficiul registrului comerţului. 
Neîndeplinirea obligaţiei de conversie de către societăţile pe acţiuni şi în comandită pe acţiuni atrage dizolvarea 
acestora. 
Sub incidenţa legii intră o serie de entităţi raportoare, care vor trebui să trimită Oficiului Naţional de Prevenire şi 
Combatere a Spălării Banilor informări privind tranzacţii suspecte, dar şi tranzacţiile cu sume în numerar, în lei sau 
în valută, a căror limită minimă reprezintă echivalentul în lei a 10.000 euro. Pentru activitatea de remitere de 
bani, entităţile raportoare transmit Oficiului rapoarte privind transferurile de fonduri a căror limită minimă 
reprezintă echivalentul în lei a 1.000 euro. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România, printre statele UE cu cea mai redusă pondere a locurilor de muncă part-time 
Un număr 43 de milioane persoane cu vârsta între 15 şi 64 de ani din Uniunea Europeană lucrau, în anul 2017, în 
regim part-time, ceea ce reprezintă o cincime (19,4%) din totalul persoanelor care aveau un loc de muncă în UE, 
arată datele publicate vineri de Eurostat. 
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În rândul statelor membre, lucrul în regim part-time este cel mai popular în Olanda, unde jumătate (49,8%) din 
toate persoanele angajate cu vârsta între 15 şi 64 de ani lucrau în regim part-time. Alte state membre UE unde 
munca în regim part-time este frecventă sunt: Austria (27,9%), Germania (26,9%), Danemarca (25,3%) şi Marea 
Britanie (24,9%). 
 
La polul opus, munca în regim part-time este mai puţin frecventă în Bulgaria (2,2%), Ungaria (4,3%), Croaţia 
(4,8%), Slovacia (5,8%), Cehia (6,2%), Polonia (6,6%) şi România (6,8%). 
 
De asemenea, când vine vorba de cât de voluntară sau involuntară este munca în regim part-time, în 2017 un 
sfert (26,4%) dintre cei care lucrau în regim part-time în UE nu au ales un astfel de program. Cea mai mare 
pondere a lucrului involuntar în regim part-time se înregistrează în Grecia, unde 70,2% din persoanele angajate în 
regim part-time nu au ales un astfel de program, urmată de Cipru (67,4%), Italia (62,5%), Spania (61,1%), Bulgaria 
(58,7%) şi România (55,8%). 
 
În contrast, mai puţin de 10% din cei care lucrau în regim part-time în Estonia (7,5%), Belgia (7,8%), Olanda (8,2%), 
Cehia (9,1%) şi Malta (9,6%) nu au ales un astfel de program. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Comisia Europeană, prima REACŢIE după constituirea Fondului Suveran de Investiţii 
Comisia Europeană refuză să se lanseze în speculaţii atunci când vine vorba de crearea Fondului Suveran de 
Investiţii, temă care ieri a fost ţinta unui mare scandal. Partidele de opoziţie au acuzat că guvernul PSD vrea să 
distrugă companiile de stat care sunt pe pe profit, prin înglobarea în FSI. 
"Înțelegem că noul Fond Suveran pentru Dezvoltare și Investiții a fost creat pentru a încuraja investițiile și pentru 
a oferi un impuls suplimentar dezvoltării unei noi infrastructuri, locurilor de muncă și creșterii economice. Este 
prea devreme acum să evaluăm dacă fondul va avea succes în realizarea acestui obiectiv", a menționat, 
pentru HotNews, purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene. 
(Sursa: HotNews) 
 

 Anton Anton, ministrul Energiei: România este fruntaşa Europei la energie regenerabilă 
Ministrul Energiei, Anton Anton, a declarat, joi, la Sinaia, că România este fruntaşa Europei la regenerabile, fiind 
de părere că alte ţări nu vor reuşi niciodată să stabilească ţintele. Cu toate acestea, recunoaşte şi că doar unu la 
sută din energia folosită pentru transporturi este regenerabilă. 
Anton Anton, Ministrul Energiei a declarat, la Sinaia, în cadrul Energy Strategy Summit 2018, că România “este 
fruntaşa Europei la regenerabile”. 
“Europa sigur că se îndreaptă către o economie fără emisii, fără îndoială. Şi noi vrem acelaşi lucru, nu vrem 
altceva (...), trecerea de la 1% la transporturi la 20%. 40 la sută la transporturi înseamnă foarte mulţi bani pe care 
România în minutul ăsta nu-i are. (...) Ţinta de acum, de peste 2 ani, România şi-a atins-o. România nu e în coada 
Europei, dimpotrivă. Este fruntaşa Europei la regenerabile. Sunt alte ţări care sunt în coada Europei şi care se pare 
că nu-şi vor atinge ţinta. Noi nu suntem, în această situaţie. Noi am făcut eforturi şi vom face eforturi ca să 
atingem ţintele pe care le vom stabili de comun acord în Europa”, a declarat ministrul Energiei. 
Anton a precizat, însă, că doar unu la sută din energia consumată în transporturi este din energie regenerabilă, 
ceea ce “ne trage înapoi”. 
“În procentul acesta de regenerabile este ceva care ne trage înapoi. Şi anume 1% din energia consumată în 
transporturi este din energie regenerabilă. Oricât m-aş strădui să cresc energia din izolarea caselor, din producţia 
de energie, acest 1% mă trage înapoi”, a spus Anton Anton. 
Potrivit ministrului Anton, pe termen lung, în România se intenţionează trecerea de la centralele care 
funcţionează, în prezent, pe cărbuni, la cele pe gaz. 
“Unul dintre elementele definitorii şi noi în noua strategie este conversia tuturor centralele într-un interval de 
timp lung, de la cărbune la gaz. Un alt element este biomasa. La noi în ţară, biomasa este foarte lăsată de-o parte 
(...). Nu avem niciun fel de strategie coerentă de introducere şi dezvoltare a energiei termice produsă cu biomasă. 
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Câte oraşe sunt încălzite cu biomasă? Două: Huedinul şi Suceava. Poate că mai există în alte părţi, bucăţi, 
încercări, dar nu-i suficient şi nu e normal”, a mai spus Anton. 
Întrebat de jurnalişti în cât timp se va realizat trecerea de pe cărbune către gaz natural, Anton a răspuns că acest 
lucru se va putea întâmpla în 2040. 
La Sinaia, s-a desfăşurat, joi, a patra ediţie a Energy Strategy Summit 2018 care a reunit cei mai influenţi decidenţi 
din industria energetică din România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Activiştii de mediu anunţă noi proteste, după ce procedura de includere a Roşiei Montane în patrimoniul 
UNESCO a fost oprită 
Se reiau protestele pentru salvarea Roșiei Montane, după ce guvernul Dăncilă a decis să oprească procedura 
de includere a localității în patrimoniul mondial. 
Două mii de oameni au semnat deja o petiție prin care cer Comitetului UNESCO să păstreze dosarul Roșia 
Montana pe agenda reuniunii care va avea loc la finalul acestei luni. 
Pe Facebook a fost lansată o chemare la protest. Românii care se opun demersului Guvernului sunt chemați 
vineri, în stradă, în piețele centrale ale orașelor. 
Ambasadorul României la UNESCO, Adrian Cioroianu, spune că motivul stopării ar fi că România este în plin 
proces de arbitraj cu Gabriel Resources, acționarul majoritar Roșia Montana Gold Corporation, care cere 
despagubiri de 4,4 miliarde de dolari pentru blocarea proiectului aurifer. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Aproape 400 de orașe nu respectă prevederile de tratare a apelor uzate 
Comisia Europeană (CE) a decis joi să trimită României o scrisoare de punere în întârziere pentru nerespectarea 
normelor UE privind tratarea apelor urbane reziduale (Directiva 91/271/CEE a Consiliului) în zone urbane mari 
(şi anume aglomerări urbane). 
După aderarea României la UE, marilor aglomerări urbane ar fi trebuit să le fi fost asigurată colectarea 
corespunzătoare a apelor urbane reziduale până la 31 decembrie 2013 şi tratarea lor corespunzătoare până la 31 
decembrie 2015, potrivit unui comunicat al forului comunitar, informează Agerpres.ro. 
Cu toate acestea, conform celor mai recente date furnizate de autorităţile române, 189 de mari aglomerări 
urbane nu sunt încă în conformitate cu obligaţiile de colectare a apelor urbane reziduale în temeiul legislaţiei UE, 
iar 198 de aglomerări urbane de mari dimensiuni nu respectă obligaţiile de tratare. Dacă România nu ia măsuri în 
termen de două luni, cazurile pot fi trimise Curţii de Justiţie a UE. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Fifor, la ministeriala NATO de la Bruxelles; a subliniat necesitatea unei abordări strategice a prezenţei 
înaintate pe flancul estic 
Ministrul Mihai Fifor a evocat, în prima zi a reuniunii miniştrilor Apărării din statele membre ale NATO de la 
Bruxelles, importanţa implementării în totalitate a deciziilor adoptate în cadrul aliat, făcând referire în special la 
necesitatea unei abordări coerente, la nivel strategic, a prezenţei înaintate de pe întregul flanc estic, inclusiv în 
regiunea Mării Negre, din perspectiva planificării, instruirii, desfăşurării exerciţiilor, precum şi a exercitării actului 
de comandă. 
 
Potrivit unui comunicat al MApN, prima zi a reuniunii miniştrilor Apărării din statele membre NATO de la Bruxelles 
a constituit un prilej de evaluare a progresului înregistrat în procesul de adaptare a Alianţei la provocările 
complexe ale mediului actual de securitate, ca urmare a deciziilor Summit-urilor din Ţara Galilor şi Polonia. 
 
"Deciziile adoptate de miniştrii Apărării reprezintă o etapă decisivă în pregătirea Summit-ului NATO din luna iulie, 
în vederea fundamentării unei apărări coerente a întregii Alianţe, de o manieră omnidirecţională. Acestea vizează 
realizarea unei posturi de descurajare şi apărare eficiente, coerente şi credibile pe baza adaptării Structurii de 
Comandă a NATO, consolidarea capacităţii de reacţie a forţelor ţinând cont de Iniţiativa de creştere a gradului de 
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operativitate şi răspuns, întărirea posturii maritime, precum şi îmbunătăţirea abordării strategice a dimensiunii 
sudice a Alianţei", se arată în comunicat. 
 
Totodată, o importanţă deosebită a fost acordată întăririi graduale a posturii de apărare, ca rezultat al 
implementării unei game largi de măsuri de asigurare, de creştere a capacităţii operaţionale a Alianţei, precum şi 
de consolidare a profilului de descurajare prin intermediul prezenţei aliate înaintate şi a Forţei de Răspuns a 
NATO. 
 
"În perspectiva Summit-ului din luna iulie, ministrul Mihai Fifor a evocat importanţa implementării în totalitate a 
deciziilor adoptate în cadrul aliat, făcând referire în special la necesitatea unei abordări coerente, la nivel 
strategic, a prezenţei înaintate de pe întregul flanc estic, inclusiv în regiunea Mării Negre, din perspectiva 
planificării, instruirii, desfăşurării exerciţiilor, precum şi a exercitării actului de comandă", se precizează în 
comunicat. 
 
De asemenea, un alt subiect al agendei a fost reprezentat de partajarea echitabilă a responsabilităţilor în cadrul 
NATO (burden-sharing), în termeni de cheltuieli pentru apărare, capabilităţi şi contribuţii la operaţiile şi misiunile 
Alianţei. 
 
"Cu acest prilej, ministrul Fifor a evidenţiat contribuţiile semnificative ale României la efortul comun de menţinere 
a solidarităţii şi unităţii transatlantice, pe toate cele trei paliere de efort", menţionează sursa citată. 
 
În cadrul reuniunii, în contextul proiectării stabilităţii - o altă dimensiune majoră în procesul de adaptare a 
Alianţei, ministrul român al Apărării a evocat necesitatea utilizării mecanismelor nou create, inclusiv pentru 
partenerii din Estul Europei şi Balcanii de Vest. 
 
"De asemenea, pe timpul discuţiilor referitoare la eforturile NATO de creştere a capacităţilor de apărare şi de 
instruire a Forţelor de Securitate Irakiene, ministrul român a evidenţiat importanţa sprijinului subsumat 
proiectării stabilităţii, pe care Alianţa îl poate acorda, şi a exprimat încrederea că acest obiectiv va fi implementat 
în urma unei decizii favorabile, cu ocazia Summit-ul NATO din 11 - 12 iulie", potrivit aceluiaşi comunicat. 
 
În marja ministerialei de la Bruxelles Fifor a participat la reuniunea miniştrilor Apărării din statele contributoare la 
Conceptul Naţiunii Cadru (Framework Nation Concept), prezidată de omologul din Germania, Ursula von der 
Leyen. 
 
"În context, ministrul Apărării a reconfirmat angajamentul României pentru dezvoltarea de capabilităţi militare 
necesare Alianţei pentru conducerea misiunilor şi operaţiilor NATO şi a exprimat importanţa asigurării 
interoperabilităţii forţelor aliate", se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Primăria Capitalei va coordona proiectele turistice de la mare, din Deltă şi din Braşov 
Primarii de la Bucureşti, Braşov şi Constanţa s-au aliat într-un proiect comun pentru dezvoltarea acestor oraşe. 
Memorandumul a fost semnat de edilii celor trei municipii la Primăria Capitalei. 
Prin acest proiect, primarii speră că turismul din cele trei oraşe se va dezvolta prin fonduri europene şi proiecte 
susţinute de Guvern. Mai ales că Bucureştiul, Braşovul şi Constanţa atrag anual cei mai mulţi turişti. 
Primăria Capitalei va fi cea care se va ocupa de coordonarea programelor turistice pentru cele trei zone: 
Bucureşti, litoral şi Delta Dunării şi munte. 
Gabriela Firea: „Ce ne dorim de fapt pe această cooperare pe axa Braşov-Bucureşti-Constanţa, să punem în 
valoare, să potenţăm cele mai importante zone turistice ale României, litoralul românesc. muntele şi capitala ţării, 
pentru a avea un turism de calitate avem nevoie de infrastructură”. 
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George Scripcaru, primarul Braşovului: „Cred că acest proiect va crea într-un mod o presiune în mod indirect pe ce 
înseamnă structurile ministeriale care să înţeleagă că trebuie să trecem de la faza de multă vorbărie, de teorie, să 
ajungem să facem autostrada asta de la Comarnic la Brasov să nu mai constatăm doar de sărbători că avem o 
problemă”. 
Decebal Făgădu, primarul Constanţei, spune că prin acest parteneriat locuitorilor celor trei oraşe le va fi mult mai 
uşor să îşi planifice vacanţele. 
Decebal Făgădău: „Plecăm de la notorietatea pe care o au zonele pe care le reprezentăm. Cred că nu exista 
români care să nu fi fost vară la Mamaia şi iarna în Poiană şi în mod obligatoriu să fi trecut prin Bucureşti”. 
Cele trei zona, Capitala, Constanţa şi Braşov, strâng anual cei mai mulţi turişti din ţară. Astfel anul trecut, din 
aproape 12 milioane de turişti, 2 milioane au ales să viziteze Capitala, iar Constanţa şi Braşovul au adunat un 
număr similar de vizitatori. În curând, Primăria Capitalei va lansa şi pachete turistice pentru cele trei zone. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dezacorduri între ministrul Energiei și producători pe prețul gazelor 
Gazele naturale nu vor fi mai scumpe la iarnă, dă asigurări ministrul Energiei, în dezacord cu producătorii de gaze 
care afirmă contrariul. 
Gazele naturale nu vor fi mai scumpe la iarnă, a dat joi asigurări ministrul Energiei, Anton Antor, in condițiile în 
care specialiştii avertizează că majorarea preţului petrolului va duce şi la creşterea facturilor la gaze, 
potrivit Agerpres.ro. 
Ministrul a participat la conferinţa "Eficienţa energetică, prioritate în combaterea sărăciei energetice şi asigurarea 
energiei pentru toţi", în cadrul preşedinţiei române a Cartei Energiei. 
La plecare, Anton a fost întrebat de jurnalişti care este strategia României de a proteja consumatorii vulnerabili de 
creşterea preţului gazelor, aşteptată pentru următoarele luni. "Nu-i adevărat", a răspuns ministrul, refuzând să-şi 
argumenteze opinia. 
Aceasta deşi preţul gazelor este direct dependent de cel al ţiţeiului, iar cotaţiile barilului au ajuns în această 
perioadă la maximul ultimilor patru ani. Fluctuaţiile barilului se reflectă şi în preţul gazelor, cu un decalaj de 6-9 
luni, astfel că întreaga piaţă de energie se pregăteşte şi pentru majorarea preţului gazelor iarna viitoare. 
"Tot ce s-a discutat aici a fost despre protecţia consumatorilor vulnerabili, la dezvoltarea energiei. Noi ca stat îi 
protejăm prin nişte hotărâri pe care le avem deja în legislaţie şi care le oferă un cuantum minim de energie şi 
suport pentru încălzire", a mai spus Anton. 
Mai mult, ministrul i-a contrazis pe jurnaliştii care i-au amintit că în România nu există încă noţiunea de 
"consumator vulnerabil" de energie şi gaze, astfel că aceştia nu sunt protejaţi. "Avem şi lege, şi strategie", a 
răspuns ministrul. 
Însă nici Strategia energetică a României 2017-2035 nu este încă finalizată. Ea se află de mai mulţi ani în stadiul de 
elaborare, iar ministrul a promis în trecut că acest document va fi gata până la finele anului. 
 
La finele lunii mai, Frank Hajdinjak, directorul general al E.ON România, declara că preţul gazelor pe piaţa 
românească, atât cele de producţie internă, cât şi cele de import, va creşte semnificativ iarna următoare, ca 
urmare a majorării cotaţiilor petroliere. 
"În România, preţul gazelor de import este legat de cotaţiile ţiţeiului, care au crescut foarte mult în ultima 
perioadă, astfel că ne aşteptăm ca preţul pentru iarnă să crească semnificativ, asta este clar. Importul de gaze va 
avea un impact şi în preţul final", a spus oficialul companiei de gaze. 
 
În plus, întrucât nu există o competiţie adevărată pe piaţă, fiind doar doi producători interni, preţul gazelor 
autohtone va tinde să crească şi el spre cel de import. 
"Există un risc mare ca preţul de producţie internă plus tariful de înmagazinare să ajungă la nivelul preţului de 
import", a susţinut Hajdinjak. 
El a arătat că, deja, iarna trecută preţul gazelor de import a fost cu 20% mai mare decât în iarna anterioară, ca 
urmare a creşterii cotaţiilor petroliere. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Romania are unda verde sa exporte gaze spre Bulgaria si Republica Moldova 
Ministerul Energiei a emis joi autorizatia de construire pentru consolidarea sistemului de transport intre Onesti 
(Bacau) si Isaccea (Tulcea) si inversarea fluxului de gaze pe conducta Isaccea-Negru Voda, proiect care va permite 
exportul de gaze din Romania spre Bulgaria, potrivit unui comunicat al institutiei. 
"Proiectul pe care tocmai l-am autorizat va permite Romaniei sa alimenteze Bulgaria cu gaze naturale din 
productie proprie, dar si preluarea de catre Transgaz a gazelor din platoul continental al Marii Negre. Beneficiile 
proiectului se vor simti inclusiv in ceea ce priveste aprovizionarea cu gaze a diferitelor zone ale tarii mai ales pe 
timpul iernii cand, din cauza temperaturilor scazute, cresc foarte mult consumurile", a declarat ministrul Energiei, 
Anton Anton, citat in comunicatul remis AGERPRES. 
Valoarea totala a lucrarilor este de aproape 17 milioane lei. 
De asemenea, pe langa exportul spre Bulgaria, acest proiect va permite si dirijarea unor volume de gaze spre 
Republica Moldova, potrivit unui document postat pe site-ul Transgaz, operatorul sistemului national de 
transport. 
"Prin implementarea Proiectului, alimentarea Bulgariei poate fi asigurata din Sistemul National de Transport pe 
culoarul SNT - Onesti - Sendreni - Isaccea - Tranzit 1 - Negru Voda. De asemenea, in cazul preluarii gazelor din 
platoul continental al Marii Negre in conducta Tranzit 1, se pot asigura simultan alimentarea Bulgariei, 
alimentarea zonelor deficitare din SNT, precum si dirijarea unei cantitati de gaze spre Podisor - Mosu sau exportul 
unei cantitati de gaze naturale catre Republica Moldova", spun reprezentantii Transgaz in documentul de 
prezentare a proiectului, datat decembrie 2017. 
 
Lucrarile ar urma sa se desfasoare in perioada 2018-2019. Anul acesta ar trebui ca faza I sa fie finalizata, iar 
proiectul sa fie pus in functiune, urmand ca partea a doua a lucrarilor sa fie gata in 2019.  
(Sursa: Agerpres) 
 
(P) Grupul Elvetian Ameropa AG intra intr-o alianta strategica cu Promat Comimpex si Agroind Cauaceu pentru 
a sustine dezvoltarea fermierilor din Romania 
Grupul Elvetian Ameropa, care detine combinatul Azomures S.A. - cel mai mare producator de ingrasaminte din 
Romania, este una dintre cele mai importante companii de trading de cereale din lume. Grupul Ameropa intra 
intr-o alianta strategica cu Promat Comimpex SRL si Agroind Cauaceu S.A., doua bine stabilite companii de 
agricultura din vestul Romaniei. 
Ameropa Holding AG a acceptat sa achizitioneze 40% din actiunile companiei Promat Comimpex (companie 
fondata in 1998 de Cristian Moldovan cu sediul in Tasnad, Satu Mare) si Agroind Cauaceu (companie fondata in 
1974 de Dan Corbut cu sediul in Oradea, Bihor). 
Promat Comimpex si Agroind Cauaceu distribuie ingrasaminte chimice, produse pentru protejarea plantelor, 
combustibil diesel pentru agricultura, seminte si colecteaza cereale si boabe oleaginoase in nord vestul si sud 
vestul Romaniei. Ambele companii au dezvoltat o puternica colaborare cu fermierii locali in decursul anilor. 
Intrarea companiei Ameropa in capitalul acestor companii va dezvolta si mai mult potentialul acestora de 
dezvoltare si accesul pe pietele internationale. 
Cele doua companii vor continua sa fie conduse de principalul actionar, Dl. Moldovan si Dl. Corbut. 
Prin aceasta investitie, Ameropa Holding va beneficia de experienta locala a celor doua companii Romanesti si, in 
acelasi timp, isi va reafirma angajamentul si puternica implicare catre fermierii din Romania. 
“Suntem entuziasmati sa intram in acest parteneriat cu doua dintre cele mai de succes companii din segmentul de 
agro-business din Romania. Alianta strategica dintre Ameropa Holding  si cele doua companii este in beneficiul 
fermierilor Romani si marcheaza un noua borna in procesul de dezvoltare a agriculturii din Romania” ,  a spus 
Constantin Vasile, Country Manager al Ameropa Grains. 
Aceasta tranzactie, care este in decurs de aprobare la autoritatile consiliului concurentei din Romania, va reusi sa 
sustina dezvoltarea agriculturii Romanesti prin ajutorul catre fermieri in producerea recoltelor conform cerintelor 
pietelor internationale. 
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Despre Ameropa Holding AG 
Ameropa Holding AG este o companie cu actionariat privat Elvetiana fondata in 1948, implicata in producerea, 
stocarea si vanzarea de fertilizatori chimici si cereale. 
Ameropa are activitati si birouri regionale in intreaga lume. 
Ameropa Holding este prezenta pe piata din Romania din 2007, cand a preluat Comcereal Constanta (in prezent 
Ameropa Grains). 
Ameropa Holding si-a consolidat angajamentul catre piata din Romania in 2012, cand a preluat producatorul de 
fertilizatori chimici Azomures si operatorul portuar Chimpex. 
(Sursa: Mediafax) 
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